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Sote-yhdyspinnat -työryhmä Muistio  

 26.10.2023  

   

   

TE24-UUDISTUS, SOTE YHDYSPINNAT -TYÖRYHMÄ 
 
Aika 26.10.2023 klo 12.30–14.30 
Paikka Teams-kokous 
Osallistujat  Liite 1 
 
 
1. Kokouksen avaus  

 

Puheenjohtaja Jenni Wessman toivotti kaikki tervetulleiksi ja avasi kokouksen kello 12.30.  
Puheenjohtaja kertoi edellisen kokouksen muistion löytyvän Tiimeri –työtilasta ja Hankeikku-
nasta. Kokouksen asialista hyväksyttiin ilman kommentteja. Todettiin sihteerin kirjaavan osallis-
tujat TEAMS-raportista.    
 
2. Puheenjohtajan ajankohtauskatsaus 
 
Puheenjohtaja kävi läpi ajankohtaisia asioita (liite 2, dia 3). Edellisessä kokouksessa Meri Pen-
samo ja Anna Aaltonen TEM:ltä kertoivat ”TEPA-lakien” nojalla annettavista asetuksista. Pu-
heenjohtaja välitti Pensamon ja Aaltosen terveiset ja kiitokset muistuttaen virallisesta lausunto-
kierroksesta joulukuussa.  
 
Puheenjohtaja kertoi lyhyesti työllisyysalueiden muodostamisen tilanteesta, joiden osalta hake-
muksia oli jo jonkin verran saapunut. Hakemusten tulee saapua viimeistään tiistaina 
31.10.2023, jonka jälkeen niiden käsittely aloitetaan heti seuraavana päivänä. Poikkeuslupaha-
kemukset ovat käsittelyssä ensisijalla. Alueet, jotka eivät täytä kriteereitä ja alueita, jotka eivät 
ole jättäneet hakemusta, menevät ns. perälautamenettelyyn. Työllisyys alueiden muodostami-
sesta ei voida vielä ennakkoon kertoa tarkempia tietoja, sillä alueiden muodostuminen tulee kat-
soa kokonaisuutena.  
 
Päivitys kokouksen jälkeen. Tiedote työllisyysalueista: https://tem.fi/-/te-palvelut-2024-uudistus-
tyollisyysalueiden-muodostaminen-etenee 
 
Seuraavassa kokouksessa puheenjohtajana toimii Jaana Heinonen, sillä Jenni Wessman käsit-
telee työllisyysalueiden hakemuksia ja on siksi estynyt osallistumaan kokoukseen.  
 
Puheenjohtaja kertoi TE24-uudistuksen valmistelu -työryhmien kokouksesta, joka pidetiin 
25.10.2023 ja käytiin läpi tilannekatsaus kultakin valmisteluryhmältä. Mikäli työryhmältä herää 
kysymyksiä tähän liittyen, voi niitä lähettää sote -yhdyspintojen sihteeristölle. Kaikissa valmiste-
luryhmissä painopiste siirtyy pikkuhiljaa kuntien suuntaan. Valtakunnallisesta valmistelusta siir-
rytään alueelliseen valmisteluun. Työryhmässä tähän palataan myöhemmin uudestaan.  
 
Puheenjohtaja kertoi, että mikäli vielä tänä vuonna halutaan täydentää tai viedä jotain tekstiä 
toimeenpanon käsikirjaan, tulee se tehdä vielä loppusyksyn aikana. Suositukset dokumentista 
voidaan tarvittaessa viedä jotain tiivistettyä tietoa käsikirjaan.   
 

https://tem.fi/-/te-palvelut-2024-uudistus-tyollisyysalueiden-muodostaminen-etenee
https://tem.fi/-/te-palvelut-2024-uudistus-tyollisyysalueiden-muodostaminen-etenee
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Noin kaksi viikkoa sitten julkaistiin Liisa Jurmun kirjoittama blogiteksti sote –yhdyspintoihin ja 
toimiviin palveluketjuihin liittyen. Blogiteksti löytyy Kuntaliiton sivuilta.  
 
3. Tiedoksi/ Ilmoitusasiat  
 
Puheenjohtaja antoi puheenvuoron Liisa Jurmulle. Liisa kiitti työryhmää kommenteista, joita hän 
sai elokuussa pidetyssä kokouksessa kuntien ekosysteemeihin liittyen. Liisa kertoi koonneensa 
kommentteja yhteen ja niitä käytetään käsikirjan jatkotyöstämisessä.   
 
Puheenjohtaja kertoi lyhyesti 22.11.23 pidettävästä TE24-uudistuksen valmisteluryhmien yhtei-
sestä työpajasta, jossa teemana on valmistelun painopisteen siirtyminen alueelliselle tasolle, 
riskien tunnistaminen ja aikataulujen läpikäyminen. Jokaisesta valmisteluryhmästä työpajaan 
osallistuu kolme henkilöä. Sote –yhdyspinnat työryhmästä työpajaan osallistuvat Hanna Liski-
Wallentowitz, Liisa Jurmu ja Jaana Heinonen.  
 
Puheenjohtaja muistutti, että valmisteluryhmien tuottamia dokumentteja pääsee lukemaan 
TE2024 aineistopankista. Sieltä löytyy materiaalia esimerkiksi 25.10.23 pidetyn palaverin osalta. 
Työryhmäläiset voivat tarvittaessa tiedustella tunnuksia aineistopankkiin sähköpostitse Nina 
Lehtimäeltä (TEM).  
 
Nostetiin esille myös TE24- ja KOTO24 webinaari teemalla ”toimeenpanon next step”, joka pi-
detään 8.12.23 klo: 9.30-12.00. Ennakkokutsu webinaariin löytyy työryhmän Tiimeri-työtilasta.  

 

4. Työryhmän tunnistamat haasteet ja niiden jatkotyöstö  
 
Puheenjohtaja kertasi, kuinka työryhmältä on kerätty kevään ja syksyn aikana haasteita liittyen sote -
yhdyspintoihin. Kerättyjä haasteita on teemoiteltu sihteeristön toimesta ja haasteista on tarkoitus 
jatko työstää tavoitteita (liite 2, dia 5). On aiheellista pohtia haasteiden osalta, mitkä haasteet ovat 
alueellisesti ja mitkä valtakunnallisesti ratkottavissa. Marraskuun ja joulukuun kokouksessa tavoittei-
den ja haasteiden pohjalta voidaan laatia suosituksia yhdyspintojen rakentamiseksi. Puheenjohtaja 
kertoi suositusten aikataulusta. Tammikuussa 2024 on tarkoitus viimeistellä suositukset dokumentin 
ja pohtia sen levitystä alueille. 
 
Pohdittavaksi tulee, voisiko ELY-keskuksittain käytävissä alueellisissa kierroksissa levittää esimer-
kiksi tiivistelmää suosituksista.  
 
Hanna Liski- Wallentowitz antoi ohjeistuksen pienryhmätyöskentelyyn.  
 
Pienryhmissä pohdittiin sote-yhdyspintojen tavoitteita kansallisella ja valtakunnallisella tasolla. Pien-
ryhmätöiden anti käytiin yhdessä läpi työryhmän kanssa (liitteet 3, 4 ja 5).  
 
Pienryhmätyöskentelyn tiimoilta pohdittiin mm. voisiko alueilla olla jokin nimetty henkilö, jonka vas-
tuulla olisi auttaa sote –yhdyspintojen valmistelemisessa. Keskustelussa kuitenkin tuotiin esille, ettei 
kukaan voi valmistella sote –yhdyspintoja yksin, vaan mukana tulisi olla monta eri tahoa; Hyvinvointi-
alue ja sote-palvelut yms.  
 

5. Jatkotyöskentely suositusten kanssa  
 

Sihteeristö työstää 26.10.23 kokouksen pienryhmätuotokset pohjapaperiksi, jonka jälkeen työ-
ryhmässä keskustellaan, miten pienryhmätuotoksia hyödynnetään suositusten valmistelussa? 
Koonti jaetaan työryhmälle ennen seuraavaa kokousta. 
 

6. Muut ajankohtaiset asiat 
  
Puheenjohtaja kysyi työryhmäläisiltä, onko heillä jotakin ajankohtaista asiaa, jonka haluaisivat 
tuoda esille. Työryhmän jäsen Tuija Oivo kertoi tämän kokouksen olevan hänen viimeisensä. 
Tuija kiitti yhteistyöstä toivottaen kaikille hyvää jatkoa. Työryhmä kiitti Tuijaa kaikesta!  
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7. Seuraava kokous  
 

Seuraava kokous pidetään torstaina 16.11.2023 klo 12.30–14.30 TEAMS -kokouksena.  
 

8. Kokouksen päättäminen 
 
Puheenjohtaja päätti kokouksen kello 14.29.  
 
---------------------------- 
Muistion laatija: Eveliina Vainikka 
Puheenjohtajiston kommenttikierros 2.–6.11.2023. 
Työryhmän kommentit pyydetty viimeistään 10.11.2023, ei kommentteja. 
 
 
LIITTEET  
 
Liite 1) Osallistujat 
 
Puheenjohtaja Jenni Wessman, TEM 
Varapuheenjohtaja Jaana Heinonen, STM  
 
Jäsenet:  
Ministeriöt Tuija Oivo, TEM  
 Mira Sinkkonen, TEM  
 Niina Kovanen, STM  
 Henna Leppämäki, STM 
Pienet kunnat Timo Tolppanen, Oripää  
Kehyskunnat Sini Jaatinen, Kokemäki 
Kuutoskaupungit Tommi Eskonen, Tampere  
Kunta- ja hyvinvointi  
työnantajat KT  Patrik Tötterman  
KELA Antti Ristimäki  
TE-toimistot Päivi Laine, Satakunta  
Hyvinvointialueet  Saila Hohtari, Satakunta (varajäsen Jari Jaakkonen, Pohde) 
 
Asiantuntijajäsenet:  
STM Milja Tiainen 
Oulu/TYP-verkosto Anna-Liisa Lämsä 
KEHA-keskus Olli Päärnilä,  
Hyvil Oy Ellen Vogt, Hyvinvointialueyhtiö  
THL Jarno Karjalainen  
 
Sihteeristö: 
 Hanna Liski-Wallentowitz, TEM (pääsihteeri) 

Kaisu Harju-Kolkka, STM 
 Leini Sinervo, STM 

Liisa Jurmu, Kuntaliitto 
 Eveliina Vainikka, TEM 
 
 

Liite 2)  Sote-yhdyspinnat ryhmän kokous 26.10.2023  
Liite 3) Ryhmä 1 pienryhmät, tunnistetut haasteet teemoittain 
Liite 4) Ryhmä 2 pienryhmät, tunnistetut haasteet teemoittain 
Liite 5) Ryhmä 3 pienryhmät, tunnistetut haasteet teemoittain 
 


